Jesse C, Trentadue (#4961)
8 East Broadway, Suite 200
Salt Lake City, UT 84111
Telephone: (801) 532-7300
Facsimile: (801) 532-7355

jesse32(@sautah.com

Pro Se

IN THE DISTRICT COURT OF PITTSBURG COUNTY,
STATE OF OKLAHOMA

THE STATE OF OKLAHOMA, .
MOTION TO INTERVENE AND
Plaintiff, : UNSEAL EXHIBITS

VS,

TERRY LYNN NICHOLS,
CASE NO: F-2004-68

Defendant.,

In the above-captioned case, counsel for Defendant Terry Lynn Nichols filed a
“UMotion to Dismiss Based On The State’s Failure To Comply With Brady v. Maryland.”

That Motion was supported by approximately 66 Exhibits which were filed under seal so



as not prejudice Mr. Nichols’ right to a fair trial. Following the conviction and sentencing
of Terry Lynn Nichols, however, this matter has been closed and that Defendant’s right to
a fair trial is no longer an issue. Yet, those Exhibits still remain under seal.

Meanwhile, Interventor-Movant, Jesse C. Trentadue, has obtained an Order from
the United States District Court for the District of Utah in Case No, 2:04cv772 allowing
him to take the deposition of Terry Lynn Nichols. A copy of that Order is attached hereto
as Exhibit 1.

Terry Lynn Nichols has also agreed to testify at that deposition and to identify
others ﬁho played a‘role in the bombing of the Alfred P. Murrah Building in Oklahoma
City on April 19, 1995. Mr. Nichols has stated that his purpose in giving this deposition
“is 10 bring closure, not only to myself but especially to the survivors and families of the
victims of the bombing.” (Nichols Declaration, §2). A copy of Mr. Nichols® Declaration
setting forth his intent to testify and expose others involved in the attack on the Alfred P.
Murrah Building is attached hereto as Exhibit 2.

In order to prepare for and to take the deposition of Terry Lynn Nichols,
Intervenor-Movant needs access to the sealed Exhibits accompanying that Motion o
Dismiss. Now that the criminal proceedings against Mr. Nichols have concluded, there

are no unwarranted adverse consequences associated with the unsealing of these Exhibits.



More importantly, keeping these records sealed would not serve the ends of justice and/or
the public’s interest in knowing the full story of the Oklahoma City Bombing and, as
evidenced by his Declaration, Mr. Nichols wants to tell that story and these Exhibits
unsealed.

WHEREFORE, Intervenor-Movant hereby seeks an Order from this Court
unsealing those Fxhibits and further ordering that Intervenor-Movant be provided copies
of the same at his expense.

DATED this 19" day of October, 2008,

Q .o

esse C. Trentadue
Pro Se

TAGOOOGZO INAMOTION UNSEALWIOTION UNSEAL.wpd



CERTIFICATE OF SERVICE
I hereby certify that on this 19" Day of October, 2008, a true and correct copy of
the foregoing Motion to Intervene was served by United States mail, postage prepaid,
upon the following:

David Prater

Oklahoma District Attorney

Sandra Elliott

Assistant Oklahoma District Aftorney
320 Robert S. Kerr Building, Room 505
Oklahoma City, Oklahoma 73102
Attorneys for the State of Oklahoma

Brian T. Hermanson

620 East Comanche, Suite 3

P.O.Box 2110

Ponca City, Oklahoma 74602

Attorney for Defendant Terry Lynn Nichols

Qﬁrﬁ\%
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EXHIBIT 1



Case 2:04-cv-00772-DAK  Document 132 Filed 09/25/2008 Page 1 of 3

IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT FOR THE DISTRICT OF UTAH

CENTRAL DIVISION

JESSE C. TRENTADUE,

Plaintiff,
ORDER
Vs,

FEDERAL BUREAU OF
INVESTIGATION and FEDERAL Case Ne. 2:04CV772 DAK
BUREAU OF INVESTIGATION,

OKLAHOMA CITY FIELD OFFICE,

Pefendants,

This matter is before the court on the Federal Defendants” Motion to Reconsider
Discovery Order and Request for Oral Argument, The court has carefully reviewed the written
emoranda submitted by the parties. Pursuant to local rule 7-1 (£), the court has concluded that
oral argument would not be helpful or necessary, and thus the court wiil determine the motion on
the basis of the written memoranda, See DUCIVR 7-1(f). Now, being fully advised, the court
renders the following Order,

On September 20, 2007, the court issued granted Plaintiff’s Motion to Conduct
Discovery. Specifically, the court stated that it would permit Plaintiff to take-and videotape-the
depositions of Nichols and Hammer, so long as these individuals are willing to cooperate,

The Federal Defendants argue (1) that this court’s Discovery Order exceeds the

permissible scope of discovery under FOIA, (2) that the court lacks jurisdiction because the court



Case 2:04-cv-00772-DAK  Document 132 Filed 09/25/2008 Page 2of3

there is no longer an Article 11 case and controversy, (3) there is no question as to the FBI's good
faith sufficient to justify the Discovery Order, and (4) the BOP has datermined that a video
recording poses a threat to the security of the institutions where these individuals are confined,

Defendants, however, asserted the first three arguments in their Memorandum in
Opposition. The court rejected those arguments previously and will not reconsider them at this
point. As to the BOP’s concern that a video recording poses a threat to the security of the
institutions, the court will limit the usage of the video recording equipment to only the room in
which the deposition is taken. The two affidavits submitted by the Federa! Defendants express
concerns that various aspects of the prison grounds, security systems, equipment storage, offices,
staff, other inmates and various other items might be filmed.

While it is doubtful that Plaintiff intended to video anything other than Nichols and
Hammer during their actual depositions, the court hereby orders that no video equipment may be
ased other than in the specific room where each deposition is taking place, and the video
equipment may not record the images of any person other than Nichols and Hammer. In
addition, if it would allay the security concerns of the respective prison officials, Plaintif is
directed to make arrangements to meet an designated prison official at 2 predetermined location
outside of the correctional facility and so that the prison official may take possession of the
recording equipment and transport it to the proper location where the deposition wil take place.

Now that the court has declined to recongider its Discovery Oxder and made clear that
Plaintiff is entitied to conduct this discovery, the court wiil now close this case. Plainiiff has

stated, however, that he “believes that if he is altowed to depose Nichols and Hammer, these men



Case 2:04-cv-00772-DAK  Document 132 Filed 09/25/2008 Page 3 of 3

will be able to provide evidence that will link the informants thus far revealed to the SPLC and,
thereby, identify and/or document the existence of records responsive to Plaintiff"s FOIA
requests that have not been produced.” If Plaintiff is correct and through these depositions he
discovers the existence of records responsive to Plaintiff’s FOIA request, he may file a motion to
reopen the case, At that point, the court will determine whether it is appropriate to reopen the
case or to direct Plaintiff to file another FOIA request.

Finaily, the Federal Defendants have filed an “Objection” to Plaintiffs filing of a “Notice
of Release of Documents,” along with attached documents. While the court agrees that they are
not relevant to the issue of whether Plaintiff is entitied to depose Nichols and Hammer-and the
court has not relied on these documents in making its decision—the court declines to strike them
from the record, as requested by the Federal Defendants.

CONCLUSION

For the foregoing reasons, IT IS HEREBY ORDERED that the Federal Defendants’
Motion to Reconsider [docket # 114} is DENIED and their Objection [docket # 130] is
OVERRULED. The Clerk of the Court is directed to close this case.

DATED this 25™ day of September, 2008.

BY THE COURT:

T G K v

DALE A. KIMBALL
United States District Judge
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Pro Se Plaintiff’

UNITED STATES DISTRICT COURT

FOR THE DISTRICT OF UTAH, CENTRAL DIVISION

JESSE C. TRENTADUE, DECLARATION OF TERRY LYNN
: NICHGLS
Plaintiff,
vs. Case No.: 2:04 CV 00772 DAK
FEDERAL BUREAU OF : Tudge Dale A. Kimball
INVESTIGATION and FEDERAL : Magistrate David Nuffer
BUREAU OF INVESTIGATION’S

OKLAHOMA CITY FIELD OFFICE,

Defendants.

Pursuant to 28 U.S.C.§1746 1, Terry Lynn Nichols, do hereby certify, verify and

state under penalty of perjury as follows: '



1. 1 am currently an inmate at the United States Penitentiary Administrative
Maximum Facility, which is located at Florence Colorado. My federal registry number is
08157-031.

2. From the outset, I want to acknowledge my poor judgment and culpability
in having assisted Timothy McVeigh. Iam also now prepared to identify others who
played a role in the bombing of the Alfred P. Murrah Building in Oklahoma City,
Oklahoma on April 19, 1995. My purpose in doing so is to bring closure, not only to
myself but especially to the survivors and families of the victims of the bombing. Thus
far I have not been very successful in doing this, however.

3. On September 3, 2004, for example, I wrote to then Attorney General John
Ashcroft. My purpose in writing to Mr. Asheroft was to have the others involved in the
Oklahoma City bombing brought to justice. I was prepared to fully cooperate with the
Department of Justice to achieve this goal. I have never receive a response to that letter
from Attorney General John Ashcroft or from anyone else within the Department of
Justice.

4. Since that letter to Attorney General John Ashcroft, I have been trying to
speak out on the Oklahoma City bombing but have been frustrated in this effort by the

Federal Bureau of Investigation, Federal Bureau of Prisons and Department of Justice.



The Bureau of Prisons and Department of Justice have denied me all contact with the
media.

5. I had an opportunity to meet with Congressman Dana Rohrbacher. I had
hoped that the results of that meeting would lead to an independent, deeply probing, open
investigation of the Oklaboma City bombing, including what I now believe was the
hidden role of various federal agencies in that matter. Unfortunately, that did not happen.
It did not happen because I was not able to speak openly and candidly with Congressman
Rohrbacher since, despite my objections, an FBI agent was present during that interview,

6. Subsequently, I received a request from Congressman Rohrbacher fo meet
with him again, stating that his purpose for this meeting was “to discuss a connection
between the Philippines and the Oklahoma City bombing.” Since T know of no
Philippines connection, I declined to meet with Congressman Rohrbacher a second time.
A true and correct copy of Congressman Rohrbacher’s request for that second meeting
and my response is attached hereto as Exhibit A.

7. In December, 2006, Congressman Rohrbacher issued the results of his two-
year investigation of the Oklahoma City bombing. e concluded that important questions
about the case remain unanswered, largely because the Department of Justice refused 10

cooperate with his investigation. In a media interview, Congressman Rohrbacher said



that based on his investigation, he personally believes that there were others involved who
escaped capture and prosecution. Congressman Robrbacher was correct about the
“Others Unknown.”

g { cannot possibly discuss in this Declaration all the information I have
concerning the Oklahoma City bombing and others involved. But crucial ‘parts of this
terrorist act remain hidden from the American people - especially the identities of the
“Others Unknown,” who collaborated with MeVeigh in the bombing. There are others
who assisted McVeigh whose identities are unkown io me, but there are two individuals
who I believe to have been co-conspirators and will name as such in this Declaration.

9. One was acting as a government provocateur. The other was a high-ranking
federal government official. I believe both men are now being protected by the federal
government in a cover up fo escape its responsibility for the loss of life in Oklghoma. It
is my desire that as a result of this Declaration, 1y videotaped deposition can be taken so
that T can tell what I know about the Oklahoma City bombing and, thereby, hopefully
trigger a full, fair and impartial investigation of that event.

10.  In December of 1992, Timothy McVeigh told me that while he was serving
in the U.S. Army, he had been recruited to carry out undercover missions. McVeigh did

not say who recruited him, or specify the nature of his mission. McVeigh did say,



however, that he was to begin making contacts with a “network” of people after the first
of the year and that he was to take no action in furtherance of this mission until called
upon. McVeigh said he would soon be making his first contact “down south.”

1}.  McVeigh's first contact came one month later, in Florida. It was with
Roger Moore: a gun dealer who lived in Royal, Arkansas with his girtfriend and business

associate Karen Anderson. McVeigh met Moore at a gun show in Ft. Lauderdale in

,@"‘3 January of 1993, L

v, On Qerober o1, 1942 THL) \
] 12, YMcVeigh and I stole explosives from a quarry in Marion, Kansas consisting

) b
\*E of 8-1/2 cases or boxes containing 229 (2 inch x 16 inch) sticks of the gel type explosive Ef
T _v_%_‘ %
%Q ¥ known as Tovex. We took no Kinestik from the Marion Quarry. Furthermore, only a g: :\%
g ¥ 5
E small amount of these quarry explosives was used in McVeigh’s bomb. 1 do not know g}\
b
\\

\ what McVeigh did with the other 7-1/2 boxes of Tovex.

¢

13.  Thereafter, McVeigh, Anderson and Moore traveled the gun show circuit.
This was McVeigh’s “network™ he used to obtain materials, people and knowledge with
ot @
which 10 oarr%e Oklahoma City bombing. Aftached hereto as Exhibits B and C are,

respectively, FBI 302 reports of interviews with Roger Moore and Karen Anderson

documenting their travels around the gun show circuit with McVeigh.



14, In April of 1993, Moore, McVeigh and Anderson attended a gun show in
Tulsa, Oklahoma. Tt was at this gun show that McVeigh met Andreas Strassmeir,
McVeigh said that Strassmeir would provide a “safe house” if necessary. McVeigh
referred fo Strassmeir as “Andy the German” and said that Strassmeir was “head of
security at some backwoods place in Oklahoma.”
1993 (71

15,  MgcVeigh said that in the summer of %, Moore supplied him with the
explosive known as “Kinestik.” According to a Memorandum prepared by McVeigh's
defense counsel, McVeigh used this Kinesﬁk as a detonator for his bomb. McVeigh said
that when Moore furnished the Kinestiks Moore said that he (Moore) knew that McVeigh
“would put them to good use.” A true and correct copy of that Memorandum frbrn
McVeigh's defense counsel is attached hereto as Exhibit D.

16.  In October of 1993, Moore and McVeigh attend a gun show in Knob Creek,
Kentucky. At this gun show, McVeigh had the opportunity to make contact with about 20
people who were bomb experts. McVeigh told me that he hirnself had no knowledge

about how to construct a bomb, but that he always wanted to gain more knowledge about

how to construct bombs, ‘/TW—J)
S Laserf H 12, frgre M

17.  From roughly September 30% until early November 1994, McVeigh

gathered all the components for a bomb. These included: the Kinestik Roger Moore

6



provided to detonate a bomb, explosives from the Marion, Kansas quarry, two tons of
ammonium nitrate fertilizer, twelve 55 gallon barrels (6 being black metal and 6 being
white plastic) to hold the fertilizer, 3 barrrels of nitromethane which McVeigh purchased
in Texas, and 4 inch x 4 inch x 8 foot treated wooden poles used to secure the barrels in
the Ryder truck. Tt was after McVeigh had assembled the components for a bomb that he
. asked me to rob Roger Moore,

18 On November 1, 1994, McVeigh approached me about robbing Moore.
Initially, Irefused. McVeigh threatened to harm both me and my family if I did not rob
Roger Moore. McVeigh then went in 1o great detail about the case with which the
robbery would be carried out. He says that “it will be much easier than you think. Moore
will be like a kitten and will give you absolutely no srouble at all — just trust me.”

19. At this point, [ said “If itis that easy, then why don’t you do it yourself

—

instead of the two of us?” McVeigh then said: “You’re going to be doing it by yourself,
will be in New York with an alibi and since Roger doesn’t know you, any investig_ation
will come to an end.” Instead of New York, I later discovered that McVeigh's alibi
would be his presence at a gun show in Ohio when the robbery took place.

20.  McVeigh went on to give me the following details about the robbery: It had

to be done on Saturday, November 5, 1994; Karen Anderson, Moore’s girlfriend, would



be leaving at 5:00 p.m. on Friday, November 4, 1994 driving their new white Astro van;
Karen would be gone all weekend to a gun show in Shreveport, Louisiana, Roger Moore
would be home alone; and Moore would walk out of his house at 9:00 a.m. on the
morning of November 5, 1994, where I was to be waiting for him.

21, Twas also told by McVeigh that the telephone line to Moore’s house was
underground but comes up on the east side wall of the home and that I was to cut it where
it enters the box. McVeigh said that Moore’s older white camper van would be sitting
right in front of the door under the carport for easy loading of the jitems taken in the
robbery.

22 As for what was to be taken, I was instructed by McVeigh not to take
anything belonging to Karen Anderson. McVeigh said that Moore had guns in his
bedroom closets, cash in a filing cabinet and so on. In addition, McVeigh said that Moore
did not have a list of serial numbers for these particular gens.

23 On November 5, 1994, I arrived at Moore’s hotne about 5:00 a.m. and cut
the telephone line. I then stood at the designated corner of Moore’s home and waited.
Moore appeared at the time McVeigh said and, as per McVeigh's instructions, 1 told

Moore to get down and crawl back into his home on his hands and knees, where I tied



him vp. I then gathered Moore’s belongings into his van, which was conveniently parked
next to the door.

24.  Among the things that I took froi Moore was a box containing tubes of
nitromethane, which form part of the binary explosive Kinestik. This was the box of
explosives recently discovered at my Herington, Kansas fzesa home and seized by the
FBI. 1 hid those explosives at my home after the bombing. Although Moore denies ever
having had Kinestik, these explosives that I took that day were in a box addressed 1o
“Robert Miller,” which was Moore’s alias, I also have no doubt that Moore’s fingerprints
are on that box and/or those explosives.

25 McVeigh's share of the robbery was to be $2,000. I was to keep the
remaining money, which was approximately $35,000 and all other property. But later,
without my knowledge, McVeigh gave about one-third of the 77 guns taken in the Moore
robbery to Michae] Fortier. I was suppose to keep the rest of the guns. Aftached hereto
as Exhibit E is a true and correct copy of the /nvestigative Memorandum done on Roger
Moore by Roland Leeds from information obtained by the FBI, including Moore’s

statement to his atiorney that he (Moore) would not be prosecuted as a result of the

Oklahoma City bombing because he was a “protected witness.”



96.  ‘When I returned to Kansas following the robbery, I was surprised to learn
that McVeigh already knew that it had been carried out, 1 never knew how McVeigh had
known that I had gone through with the Moore robbery. In fact, McVeigh seems to have
a way of knowing at all times where [ was and what I was doing.

27 I never knew what MeVeigh’s plans were with respect to a target for his
bomb. I did know, however, that it was o be carried out on Thanksgiving, Christmas, o
New Year’s Day, which is why I left for the Philippines in mid Novermber of 1994.

28 1did not want to be present when and if McVeigh did explode a bomb.
Consequently, I left for the Philippines to be out of the country.

29.  While in the Philippines, I never heard any news or media report of
bombing in the United States. 1 assumed that since there had been no bombing McVeigh
rmust have come to his senses. So i returned to the United States on the evening of
January 16, 1995.

30.  Upon my return to the United States from the Philippines, McVeigh
contacted me about eight hours later. Again, he somehow knew that I had returned from
the Philippines and where 1 was staying.

31.  In late January of 1995, I met McVeigh at the Sunset Motel in Junction
City, Kansas. It was at this time that T learned McVeigh had given Fortier some of

Moore’s guns, [t was also at this time that T learned the reason for the Moore robbery.

10



McVeigh told me that the robbery was “staged” and that Roger Moore was part of
McVeigh's plot. McVeigh said that I was chosen to carry out the robbery so that if
Moore was polygraphed he could truthfuily testify that he did not know the robber.

32.  McVeigh also said that he and Moore came up with the plan to stage a
robbery so that if any investigation of the bombing tracked back to Moore, Moore could
claim that he was the victim of a home robbery rather than a supplier of funds and
explosives used to carry out the attack. McVeigh speciﬁcallz told me that the purpose of
the robbery was so nobody could link Moore to MoVeigﬁ‘s(:fagiﬁ the bombing. Attached
hereto as Exhibit D is a true and cotrect copy; of a Memorandum from McVeigh's
attorneys documenting his involvement with Roger Moore, including Moore having
provided McVeigh with the Kinestiks and McVeigh’s threat to “sink Roger Moore” if
Moore. testified against McVeigh. It was shortly after this time that I Jearned that there
had been a change in targets for the bombing,

33, McVeigh was extremely upset and angry. There, in what I believe was an
accidental slip of the tongue, McVeigh revealed the identity of a high-ranking FBI
official who was apparently directing McVeigh in the bomb plot. The name McVeigh let
slip was Larry Potts - lead FBI agent at Ruby Ridge. McVeigh said he belisved Polts was

manipulating him, and forcing him “to go off seript,” which I understood meant to change

1



the target of the bombing. That was the only time that 1 ever heard McVeigh refer to
Latry Potts in thaf context.

34, 1understood from MeVeigh's comments that no bombing had taken place
during my absence in the Philippines because the target had been changed, that Potts had
had something to do with the change in targets and that Michael Fortier had backed out of
the bombing plot. McVeigh said that “he [MoVeigh] would get even by using the first
blow as a diversion for his second.” McVeigh did not, however, reveal to me either of his
targets.

35 Onthe morning of April 18, 1995, I was at Geary Lake and helped
MeVeigh construct a bomb, The bomb that 1 helped McVeigh build that morning did not
resemnble in any fashion the bomb McVeigh described in the book dmerican Terrorist.
The bomb we constructed was comprised of the metal and white plastic barrels which I
previously mentioned. There were no blue plastic barrels. The bomb was in a V shape,
not a backward J shape and it took up only about half of the truck, not almost the entire
truck as McVeigh's design would require as described in American Terrorist,

36.  The ammonium nitrate fertilizer used in the bomb was a problem, Ithad
been exposed to water or moisture as a result of being stored since its purchase in the fall
of 1994. Consequently, much of the fertilizer had solidified so that it was hanpy.

McVeigh broke the bags of solidified fertilizer into smailer chunks and dropped them

12



into the barrels. This worked well for the metal barrels with removable tops, but the
tumpy fertilizer was a problem for the white plastic barrels, which could only be accessed
by a small 3 inch bunghole. McVeigh shoved smaller solidified chunks of ammonia
nitrate fertilizer into these plastic barrels through the bungholes.

37.  Ipoured the nitromethane info the barrels. Neither I nor McVeigh mixed or
attempied to mix the fertilizer end niromethane. McVeigh then placed one of the
Kinestiks he had received from Roger Moore in each barrel. McVeigh also placed one
stick of Tovex we had taken from the Kansas quarty i each barrel along with the
Kinestik. e

were wred and F0 T
38, Altogether, between 90 and 92 fifty pound bags of fertilizor¥went into the

*o Fae/ve 6@
barrels. To the rear of the V formed by the barrels, we stacked the remaining t%gs of
ammmonium nitrate fertilizer that had been soaked in fuel oil since there was not enough
pitormethane. The treated wooden poles were nailed to the floor of the truck to keep the
barrels from shifting. As 1 mentioned earlier, I do not know what McVeigh did with the
other 7-1/2 cases of Tovex taken from the Marion Quarry and not used in the construction
of that bomb at Geary Lake on the morning of April 18, 1995, but McVeigh was planning
another bombing later.

39,  Attached hereto as Exhibit F are three sketches I made of various bomb

configurations. Figure number one is the version of the borab which Lori Fortier said that
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McVeigh had described to her. She fold about this at the trial. If1 am not mistaken, I
think Lori festified that the open face of this V shaped bomb was potnted towards the
Murrzh Building. If 1 also remember correctly, Lori said that McVeigh illustrated the
shape of this bomb in her home by using soup cans (o represent the barrels containing
fertilizer.

40.  Figure two is the bomb that McVeigh and I built at Geary Lake on April 18,
1995, Tt consists of barrels arranged as Lhave drawn them, with the ten bags of
ammonium nitrate fertilizer soaked in fuel ofl stacked a1 the bottom ofthe V. The treated
poles we nailed to the bed of the truck to prevent the barrels from shifting are also drawn
on this figure.
f’@ 41, Figure 3 is the bomb McVeigh describes in the book American Terrorist.

WNotree the siamilarity Fo -

Exhibit F,is a photograph of the damage done 10 the Murrah Building by the explosion.

42.  Not only did the bomb McVeigh described in American Terrorist not
resemble the one we built on the morning of April 18, 1993, the bomb McVeigh
described is larger and thus required more bomb making materials than what was in the
Herington storage shed, The bomb McVeigh described also displayed a level of expertise
and sophistication which neither McVeigh not | had in building a bomb.

43,  In fact, I was present when McVeigh attempted to construct and detonate an

ammonium nitrate bomb using a one gallon plastic container. McVeigh used Tovex as &
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detonator for that borab, but the only thing that exploded was the Tovex. It blew the
fertilizer all over the ground. The fertilizer did not explode.

44,  Twas not present with McVeigh on April 17, 1995, when he picked up a 20
foot Ryder truck, Furthermore, I never saw or spoke with McVeigh aﬁer he left Geary
Iake on the momming of April 18, 1995, ©'was not with him in Oklahoma City on April

19, 1995.
41, Neither do I know the identities of the individuals seen with McVeigh on
| April 17, 1995, when he obtained the Ryder truck or in Oldahoma City on the morning of
April 19, 1995, when he drove that truck to the Murrah Building. I likewise had no
knowledge as to McVeigh's target that morning.

42.  The only indication 1 had from McVeigh about the identity of his target was
fhat he “wanted to make a statement” and that he was targeting some structure. | did not
discover that the Murrah Building was the target ustil news of the bombing appeared on
television. Serndey, Apcil 20 Cf";’ﬁ

43, On Peidayfeprieat, 1995, | went to the Herington, Kansas storage shed
where McVeigh kept some of his things. Iy that shed, T found the rear license plate from
the yellow Mercury McVeigh was driving when he was arrested after the bombing. Ialso
found at least one hand grenade. The license plate and hand grenade I threw into a nearby

)

river, eq Friday merning #he 2/ S
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44,  That license plate was on the Mercury when | followed McVeigh to
Oklahoma City prior to the bombing, We lefi the Mercury there 1o be used by McVeigh
as a getaway car. However, McVeigh removed the plate and brought it back to Kansas.

45.  To this day, I have never understood why McVeigh removed that license
plate, which eventually led to his arrest, brought that plate back to Kansas and

bs @0
deliberately left it in that storage shed among 2% personal possessions.

46.  On Friday, April 21, 1995, I heard my name mentioned on the radio in
conjunction with the bombing. I also heard Attorney General Janet Reno say that the
Department of Justice would be seeking the death penalty for anyone associated with the
bombing.

47.  Upon hearing that, I panicked and thought this would certainly be a case in
which the FBI would shoot first and ask questions later. So I told my wife fo grab our
daughter because we needed to go to the police station. It was my belief that it would be
the safest place to be when the FBI came for me.

45.  Finally, on the morping of April 21, 1995, 1 also hid the case of e;;glosives

CorpeneATS q’f{@ compoaents CaN
faken from Roger Moore under my Kansas home. Those explosi?gs\’afr?an impottant
piece of evidence clearly linking Moore to McVeigh and the bombing. Inever imagined

that once these explosives were seized by the FBI, Moore’s involvement would remain

hidden to this day.

i6



48,  The statements set forth hereinabove are based upon personal knowledge.

Executed under penalty of perjury this 29 4 day of February, 2007 at Florence

Colorado.

e e Mﬁ%

Terry Ly}in Nichols™ ™
No. 08157-031
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CERTIFICATE OF SERVICE
| EEREBY CERTIFY that on the /§ Miay of February, 2007, T caused a true and
correct copy of the foregoing DECLARATION OF TERRY LYNN NICHOLS to be

sevved via [J.8. mail, postage prepaid, upon the following:

Carlie Christensen
Assistant United States Attorney
185 South State Street, Suite 400

Salt Lake City, UT. 84111
& -y

G \GIOATFOI AppaclFBIFBI OXFOWICHOLS DECLARATION AMENDED.wpd

-.
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On November 17, 2006, Chafrmen Rolxabacher renewed his request for 2 visH with you.
Previcusly, you had declined a reguest 1o teet with him to discuss 2 cormeotion between the

Philippines and the Oklahoma City bombing _fig e i o Senr e tTEn

1135 entively your decision whether you would like to rpeet with Chairmas Rohrabacher,
and peither your acceptance not your refusal to meet will affect the conditions of your
confinement, ot any other vights, privileges, of obligations, Flease sign below 1o indicale that
you have either sgreed 1o meet with the Chajrman, o7 declined 1o Tneet with the. Chaimmah.

1f you choose {0 meet with the Chalmhen, yoii should be advised that the scheduling and
Jogisties of the meeting will be at the discretion of the Federal Buren of Prisens (BOF).

T accept the meeting with Chairman Rolwabacher: .
Terry Nichols Date

] decline lo meet with Chalrman Rohrabacher: 5 Z %é% ; w2 Moy f‘)(c. :
% Terry [Nichols Date

rare/ [|-20- 500k

Date

Signature! of BOP
.
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ROGER E. MODRE, white, male, date of birth December 20,
1834, 6435 Albert Pike woad, Royal, Arkansss, relephone nuber
{801) 767-243%, wup advieed of the jdentities of the interviewing
rgents and that he was being re-contacted in order that he might
provide additicnal information regarding the investigation of the
powbing of the ALFRED ¥, MORMAH FEDERAL BUILDING, orlanoma CiLY,
oklahome, O April 12, 1995, MOORE had woluncarily appeared at
the Hot springs, Arkansas Cffice of the FBI, snd thereafter,’
provided the Foliowing informatioh:

He had lived in the Fort Lauderdalé, Florida area from

about 1965 cnrough 1986, He arill maintalns a residence at -
2555 Southeast 13ch Strest, Pompant. Floridga, telephone marbex

{507} 388-0173, where pe wife, CARCL MODRE, resides.

In 1986 he moved to the HOG Bprings . AYRansas ares and
1ived on Timber Leke Drive until about twe apd & half years ayoe
Wnen he moved to hip currsnt residence, which i3 a ren-acre farm.
KARER ARDERSON _Lives Wwith him at hig current address. She alpo
nendles all office Lype progedures for his business, which i
eibher ca}?;;'ed " AMERT CAN ASEALLY COMPANY® OF wTHE CANDY BTORE.

,' In the late 19805, he started going to gun shows and
had a few lougd that he pold thers. Dug Lo gun regulations,
he decided that & good nabby and side line wonld be to sell
accessories foT weapons and asmmition., Be gete most af hisz
proguots from either WATO or UE ANMUIRT TION SURPLUS. He often
obtaing these guppligs’ Irew e Soldier of Fortvane Gap. Ehew 10
Las Vegasd OT the Knob cresk, Rentucky: gup L0V, Be primaxily
gells ammund Bion in the calibers: L30B8, 223, ,30-06, and N1
caliber. At the pesk of his suocess a fev yesrs ago, he probably
pevted $40,000 to §50,000 B rhis pusiness. although he does
make money on rhe business, he does it primarily, a8 g hoblby since
he vas previouely successful and does net Teally need the wonsy.
He has been around weaptms all his life and wap an Armament
sergeant apd Ceptain of the Rifle Team ip the UNITED STATEE AIR

FORCE .
Fvestegation on 5/19/95 at Hot gprings, AR Flie ¥ 1Y EA-DC-56220 D~ 9256
Shs JONATHAN K. HERELEY, MBRK &, JRESIH, JAMEE B. JULD

by and JOEN R. RIPPARD TRE /W) pate dictatad 5/24/8%

his docament oot atns neither resonmendations noY conolugiens of the FBI. It
i the property of the FBI apd i@ loaned Lo your agencyi it andg itcs contents
arwe not to be aistribuced cutside your agency .

Exbibit B
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He met TIMOTEY MO VEIGH in Jamuazy 1893, at & gun Show.
This show wag at the Armory o8 state highway B4 in
Fort Lauwderdale, ¥lorida. MC VEIGH sold fiage, books, unilfoXmeE,
tpnite Power"” r-ghirts and copies of the "Turier piaries." He
pought & repal flag and @ wlegk frowm MO VEIGH, MC VEIGH told him
ghat he (MO VEIGH) hed recently been Lo gub shows on the Eagtern
seaboard where he had sold .308 caliber ammmitlon.

Upen vigiting with MO VEIGH 2 the Armory. he jearped

that MO VEIGE wae going to anothelr guh ghow at "DInne¥ Key, ®

which is at coconut Groves Florida. MC VELGE already bad

reserved & rable st thal gun ghow and oifared to allow MOORE tO

use half of vhe table. gince this i a very degirable shHOW, -
MOORE sncepted the offey, MG VEIGH rold him he wasd gtaying with

nig sister in Hollywoed, Florida, pnd gave MOORE his sigtexr's

telephone pumibey . MO VEIGH indicated chat hig sister's husband

wap an electrical contTactor ang MO VEIGH wae working for the

conbrachteT .

Ae, pewe BEW MG VEIGH about four weeks later ab the
pinner Key? gun BROW cosomut. Grove, Flerida where both of thew
sold Erow the sawme rable. HC yELGH paid the g0 fee for the
tavle apd dig not ask MOORE to pay balf. MOORE's wife, CRROL.
providged sendwiches for MC vELGH. WC VEicH drove a biue
Chevrolet GBO wich New vork tags oo . Every time DE sBW

Me VETGH, MO VEIGH was ariving this venicle and geemed to be
carcyiog 8ll nis belongd ig it. In ome iletter, MC vEIGH advieed
e hed put a wichigen teg ob rhe vehicle, but MODRE never sEW
that tag. WO VETEH femped that ke put the wichigan. tag, on the
sehicle as MS VEIGH was visiving & friend from tpe military in
wMichigan.

in ﬂ'iait:i.rsg wich MC YEIGH, MC VEIGH seemed very
snterested I8 the world woney SUpPPLY. swhite power,” and vhe
e piaries.”

after the apirmer Key® gl ghow, he belleves that
MC VEISH returned L0 Hollywood, Floriga. Prior to Mo VEIGH'S
departule MOORE extended a0 ipvitation to MC VEIGH to gtop by
nig ranch in arkansas 88 MC VELGH had mentioned yravelling 1o che
western Tpited Stated. In April 1953, at the TuLeE, Ciklahon?,

o show, MOORE Taxn into MO VEIGH again. MC VEIGH 8id mot have a
hooth at this gun show and just walked arownd 1ooking at pxhibits

9248 rage o
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continuetion of #p-302 of ROGER WOURE,

and talking to people. MC VEIGH always wore nie
pesect torm Uaiform when attending gum ghows, He doeg not know

on §/18/95, Page 3

Lf MC VBIGH purchased enything at thip gun show.

whers he wes going and MO VEIGH

fot Springs, ATKERERS ranch OF

Taise gun Show, ne asked MC VEIGH
indicated out west .
Hot Springs was not teo far awey from TUlB&, MOORE invited
MC VEIGH to stop BY wig ranch and MC vEIGH indicated he wou
so, He does mot remenber 1f MO ¢pIgy followed Tl {MOORE) to the
not ) however, thelr muatual

srrivels at the ranch Were £airly cloee iR time.

| MC VEIGH prayed aboub fwo and a half days with him and
KAREN AEDRRSOR at ghe ranth. puring that Yisit. e VELIGH took
; vEIGH's goln

over the house. an example of thig is MC

kitchen ang fixing hip own mesls and eati
out of the refrigerator. This scmewhat irritaved MOORE;
he said nothing about it to MG VEIGH, MC VEIGH alpo &
reading of magazines guch as Time, v.5, News and Wor
and travel

Soldier of Forluans, Lrearins Journal, NRA magazioe,

neganines Mo VEIGH was very tantey"
whatever ht Was rending O discussing.
black helicopters and alsw the Turnsr piaries, MG VEL
get MUQRE o rapd the Turner piaries and NOORE. read sbout vhree

chapters and guit, MOOHE does recelve vhe megesine "HRO
but M¢ VEIGH did not gubscribe to it

him the subscriptien.
: had WME

In mid-Seprember 15%%F,

MOORE WaE with him {ROGER MOORE)
biggest gun ghow in the npation.

at the Soldiers of Fortune gun
show in Las Vegas, Nevada, he again ran into MG VEIGH
This is the
ne allowed
¢h he and his

st thip gup show.

on the first night,

e VEIGH to sleep on the flogr in the motel room Wi

9248
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he wanted LO

ag well as bed
MC VBIGH was

ng ingent oR
ﬂhy-per‘ll on
cH tried to

for him. Someone elpe sent

KEREN X wEIEH help heX with odd jebs im
the yard. ANDERSON also had NC VEIGH nelp ber put SO
rita" togethel. The M-60 imitiatows included in these kits were
purchasad used; vherefore, ik was necessary FO¥ MO VEIGH to
completely rake them spart and refurbish them pricr to inoluding
them in the kits. MOORE teld KAREN thab she ghould Dot make a
nouse guest woTk 1ike that. MC VhigH may heve over hear
comversation, becauss snoztly theresftel, Mc VEIGH suddenl
he was leavindg. Mo VEIGH said pe was probably headed out west.

pags 2
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wife. It was during thie show that he sbhparved the previcusly
menticned incident, wherein MC VEIGH overheard BeRRORS palking
use the vord vpatriot.” Upon hearing this word, MC VEIGE wade &
point ©f rusning after this ingividual snd mad & comversation
with that person. MODRE had noticed some type of law enforcemant
badge under the coat of Chis individual and was concerned that
MC VEIGH'S actions would reflect pegatively on MOCRE, A8 @
result, he called MC vEIcd down and told MC VEIGE not to get into
disousslons aboat controversial topice, aF it would cause poth of
thewm Lo get thrown out of the gun BROW. This engersd MC VEIGH
and they nad,an_argument. He then told MC VEIGH that MC VBIGH
eould hot spend the night in their movel room. He gid not see

Mo VEIGH again =C the convention after this. -

The £irst week of Oobober 1983, he agein s&W MO VEIGK
au the KNOB Gmeek, Keptnoky, gub chow. This ig & veiy big show
with a Tot éfwemhibfﬁg; gy about oy pepples Wao 816
experts. i bonbs. He 4oes not kmow Whethex Mo vEreH telked to
atry of these people about won meking OF aot as he did not have
much contact Wikh.MC WELGH st this show. He did not zee
M VEIGH's velicle on tpis oupagion. MC VEIGH priwarily ralked

to KAREN mDERSON at thig showW.

/" gince he (MOORE) ppends mid~Decenber chrough Maxch in
Floride, he Gid not 588 MC VELGH when MC VEIGE visited the ranl,
in arkansas, in Lare Juouary 1994. FAREN MNDERSON gid call and
tell him that MC VEIGH just showed up At LR ranth.

ANDEREON was the only ome &t ¢he rapch ab that rime, and MC VELIGH
aonld’ have Jooked threnghoul the vesidence when ANDERSON was
pureide feedind the 1ivestosk. puring Re vipit @id MOURE ever
ghow MC VBIGH any of his weaponRs gollection, which was behind
ploget doors in the masher pedroom. IC would have besn easy for
MG VEIGH to open those QOOTS;: however, and see the entive
eellesction.

Be pever neard MC VEIGH talk of girlfriends and had no
reagon o belleve MO VEIGE had any romantle interset in KAREN -
ANDERSCH. He enipks MG VEIGR pogsibly came to the wendh woen
MOORS was not thers a8 wC VBIGH wae cither needing @ plate Lo
staEy or possibly &0 ngape" the panch. MO VEIGH was slways broke.
MO VELIGH never menticned amy friends OF REWES of friends.

Me VEIGH would often talk of guing inte remote Rrads and camping.
e was needing ai vylice pack® gnd Yapace plaukets" at one vime,

5248 vage 4
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st one of the gun shows. Thip is conslstent with a camper’'s
needs, MC VEIGH hed a good nowledge of weapomry, Dub MOORE
disagreed with him on several points. He NRVET heard MC VEIGH
raik of making & rowly, He offered to let MO VEIGH call him
collect; hOWSVer, MG VEIGH never aid so. He kpows of no
telephone culle that MC VEIGH made [rom the ranch in Arkansud.

The last time be s&V Mo VEIGH was on MO vEIGE's third
wvigit to the panch in hxkensas, which was betweeh mid~aprit and
the end of May 1994, whig visit wag befowe 2 vaoation he touk
beginning ip Juns 1954, MG VEIGH appsared wnanneunoetd on this
oecasion, MO VEIGH menticned that bhe pad a fxiend frow Fort
Riley, Kangas, that was in Michighn, that he had bheesn 1iving with -
for @ while. He believes NC VEIGE wab OB nig way Erom Kingmeas,
Arizona to New Toxk. This may heve DeeR the oocasion when

MC VEIOH went back to New Yoxk im relation to some LYPe of estate
gettlement. MO vRICH mentioned in & letrer he wag golng to get
§500 from sowme retative’s estaté. MG VEIGH grayed for twe dmys
on this visiv im arkansat . )

- ThefE wes & noticesble change in MC vyEIGH when he
vigited ong this oocasion in the Laie Sprimg of Abh4. MC VEIGH
wanted tolBleep vhere he could look ocut the windows to see if
anyone wab approachlng the residence. He alpo siept with & gun
under his pillov. M VBIGH pormally had in hip possession 4 .48
agliber hand guR, pur on this oscasion had added. acminde 30 ROGET .
This was the pooasicn he previensly penticned, vherein MC VEZOEH
was out in the ariveway vacking the rowpds oult of the sutomatic
weapon oo the driveway In & raphd WSS . MG VEIGH was. VeL¥
angry sbout the April 1L¥P3, Federal hgent's actions against the

i He x:qr:alls Mo VEIGH left sbrupkly after LW days, but
he does DOL remember an altersation betweei pimself and MC VEIGH.
we VEIGH sald be veb going to obuecve the Rugeian tIVOP vehicltes
and asgaulb vehicles that were peing brought into the .
United States anid were at Saucier, pisuissippl, oF at Gulfport,
Mississippl. Thereatter, MO VEIGH was suppose LO go te work
again for his prother-in-law in Hotlyword, florida. That ig the
1ast time he saW ¥t VEIGH Lin perecH.

9248 page 5
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pis only memns of contact with MC VEIGH was either when ~
MG VRLGE would call or through letters. He pever had & relephone
naﬁger Tor MG VEICGH. He cecalls the address he always sent
letters to MU VEIGH was something like 271 stockton Eill Drive,

Yingman, Arizona, but that he relied ob KAREN ANDEREON to provide
the exact address.

apout 30 days afver MC vEIGH's last visit to the ranth
in Arkangas, MO VEIGH wrote & letter to MOORE advising that he
had returned to the Kingmam, Arizona area and had vaken Bighway
T-10 back fxom rlorida to Arizona. :
He was ropbed at gun poilit on Hovewbsr 5, 1994, and
Me VEIGE waB & puspect that he mentioned to the gheriff's Offivce
that investigated this robbery. The persoh ne opserved as the
robber Was not MG VEIGH, but he guypects that wo VEIGH set the
robbery vp. Be pelisves this becmuac of the few peopls who had
vigited MOORE's cesidence, WC VEIGE wab the only {ndividual that
MOORE has not Known a long time, who bas visited the ramch.
Additionally,vyhafrobbery wab & milifary Lype action, which was
consistent with MC VEICR '8 personalilty. The robber had some
xnowiedge of what, o look fon in the residence, Bk did agk some
questiongs The robber took all of the long guné, bub left some
of the pand guhd, which were in plain gight. This wad unusuat
and he could not acconpt for any pattern {n this regard, It wak
alpo unusual that the ropber tovk Very few things out of YAREN
ANDERBON' s room.

e robbers uwed MOORE's vam bo make thelr get swWay
from the residence. They drove it 8 short distance away and then
avidently erengferved items ©O anovher vehicle. 1a the VAR,
ANDERSON had made & gtorage area out of febric. This consisted
of pockets sewn on & large piece of fabric wnich wad stretohed
from the ceiling down to = counter, Ii One of the top pockets
wag the iist of serial munpers LoV a1l of MOCRE!'s weapins. He
xept it with nim when he was in Florida so tbat it would not be
with The weapons in cape they were stolen. Also in this same
pocket wab an envelope containing about $500, 8ince the robbers
took cash and jewelry Lrom the residence, 1t was unusual that
they did not cake the cash from vhis pocket. It is logical that
they would want to take the 1ist of serial nunpere to keep the
weapons frOm being sptered into law enforoemnent aowmputers.
anothet wnuewal thing about the robbery relared to the fact that

.
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the lug sufi on CRS wheel. oL the Van were leesensd. When be
aiscovered this, he looked ab the lug wrench and noticed that
thers was mud on it, whick waz ponsistent with the area where the
van wag recovered. He can not imagine why the robbers would take
vime to loopen those nuts,

¥ip peighbors did not actually see the robbers the

night before the yobbery; however, they reported that their dogs ~

herd baried-more-then-usual . TRy PRy BER- Ewom-Lhe soen.-Shat.

woew that KAREN ANDERSON was going to he Gone that -weekend.wag .
the locel gun deaier nawmed BOB, who runs BOB'E GUN gHOF. BOB im
s white, male, about 35 years of age, 300 pounds, and ahout

6 fest tall, It iz COWMMOR for BOB to inguive of KAREN ANDERBON

shout her attendance at UB shows, a8 BOB also goes to the gun

phows . ‘

The boots that the robber wore were made of & grey
1eathar, that wai either siede, OF leather which bad been turned
inside out. The boots ealy came about nolf ag far up the leyg ag
do combat boots, He epzld not see the soles of the hoots.

Lot

Qfher than MO VEIGH, SCOTTY WATSON is sbout the Guly
non-family member Who hap .stayed at his vench, WATSON is & long
cime Frishd who is 8 County Agriculture agent from Saint Franois,
Minmesota. WATBON is vhite, male, sbhout 32 years of Bge.

Be has coptacted nEETOUS ether pecple who have be&n
vigtimized by armed robbery in the sred that he resides and
. together they have come Wp-wiLh 2 £30,000 reward fox the robber.
He wrote MC VEIGH & 1etter and told him about this reward and
tried to get MC VEIGH to come Lo nrkansas. He pelieved 4f he
could get MC VEIGH to mest with him face Lo facs, ke could tell
From MC VEIGH'S acticons whether or not NGO VEIGH was involved in
the robbery. THis wae also the reason that ke continned to write
MC VEIGH letters. Some of those lstters had rhetoric in them
that he thought woutd convinge MC VEIGH that he (MOURE) was in
1ime with MO VEIGH'S New World Crdex TYp® jdeas, He wrote Lo
MC VBIGH at the Kingmal address and it ook apeut a month to get
a responsa frowm Mo VEIGH, He bglieves the £irst respunee he got
from MG VEIOE wab the letter that MOORE recently found in hia van
and provided to the FBI. This letter was postwarked January 12,
1885,

9248
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with regaxd to other vietims of armed robberies in the
frame a8 his, he concacted the Arkansas pawn Brokers

A§$qciation and learped of three pawd phopy that wers robbed in a
similar sanner in Arkansas, a9 well as a dootor who lives in
vountain Bome, arkansas. Also & ROW WINKLE, pratesvitlie,

arkansas,

provides a
off the ro

was victimized.

in the letter postharked Jauwary 12, 1883, MC VEIGH
detailed story of & nlack medan trylng to mim MG VEIGH
ad, and MO VEIGH providing ki chowihse of who might

have robbed MOORE. T i wnueval that MO VHIGH would not wapt Lo

come work
Mo VEIGH'S

on & $30,000 reward a8 MO VETGH elways peed Mmoney. In
jetter, he referd L6 MOORE' 5 WOkiaboma problem. ”

This refers Lo MOURE's arvest by OKLAHCMA HIGHWAY PATROL oR

october 27

, 1993, which MOORE believes wad ynfounded and

sventually was redeced to & misdemeanor cvifense. MOORE believes

that the ¥
to & case

carries in
cRTTYIng &

Jurwary 17

arkansas’
MC VEIGH,

enpon the OKLAHOMA HIGHWRY PATROL stopped him was due

of mistaken identity. They then found & weepon that he

hig vehigle that wab Yonded and charged him with
Loadgrd weapon.

e responded to MC VEIGH's letter, postmarked

" 1995, and continued to try te jure MC VEIGH bagk to
He nas ne copy ©f the letter which he sent O

and in fect, had no copies of any letters hetwesh

himpelf and MO VEIGH, except the jetter which he furaished to the
FuI previously. He pelieves that MU vEIeR then sent him apother

jetter, beCause of the letter wnich he (MODRE) wrote in April,
1998, to WO VELGH whireh sty oul wim peading your 1eticer and
snewering it 7 fo¥ ot

MODRE was previously shown & copy of this ietier WY

gn MARK JESSIE and provided &n explanagion as Lo portions of the

1etter. He
tpatriot”

further explained that in the letter where the term
ig uged, this means somezone who s interested in strict

interpretation of tpe United Btates constitution, When he

mantloned

sn the letter "our geourity hag besn compromised, " he

i balking about the minimal setrity measures at the rancl,

which were

knpewn to MG VEIGH. The guote Ttwo super leads"

referred to MOORE'® learning of WG sAditionel perscne whty wers

victims of

similar armed robberies.

9248
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the last letter he received from MO VEIGH wee in aboub
mareh 1995. There wab no mention of any wpeoning big gvent O
poasible bombing. He nes never heard MC VEIGE talk aboutb
purchasing any Tend in Mispouri o elpewhere. Fince MC VEIGH was
always broke and seldom worked, that would have been an

unrealistic iden erom MC YELGH,

e first rewmEmbers nearing of STEVE COLBERN in aboub
the Fall of 1892. Yie recalls KAREFN ' ANDERSON palking to him about
a delivery problem snvolving ammnition that COLBHRN had oxdered.
This was an order for a.canister of 50 galiber apmunition by .
COLBERN, COLBERH fd provided & post Office Bow and UPE wiil. ) -
ecnly ship to & street address. ggveral telephone calls between
COLBERN and KaREN ANDERSON orcurred during this period of time.
QOLBERN crdered anpther capipter of .50 calibex ammenition again
gometime in 1883,

KAREN ANDERBON palked to COLBERN calephonically wore
than he did. Neifhst he noy ANDERBON ever pecsonally met

COLBERN, He tilked tO coLBERN three or foul cimes on oecaplon
when ANDERSON was not party Lo & porticn of the telephone call,
often whex ANDERBON wes talking to COLBERN, he would have &
rechnical guestion shout ammmition o other watters and ANDERSON
would have MOGRE velephonically calk bo COLBERR about those

matters.

He wag somewhal concerned abouL ghipments to COLBERN a8
COLBERN always calied From a PBY yalephone aad. aloe had shipments
deliveresd to an sddress near he california border of avizona.
since Califqrnia has a ban on awsuniticn shipments, MOORE was
copnerned that COLBHRN might Ly to get B8 delivery made into
palifornia, %:ht}a getting FOORE into trouble.

over a period of tiwme, the cails from COLBERN begame
ehorter in duration. additionally: since COLBERN hed not made an
order singe about 1993, MOORE became legs interested in talking
o COLBERN.

In one telephons copvershbion, COLBERN sprke of & bad
situation ipvolving 2 trapfic viclation, wherein the officers
soarched @ beg and gpund & vides Laps in COLBERN'S possesslon
which linked him O gome paremititary activities, incinding
display of a prowning (50 saliber mounted on & tripod, COLBERN

9248 page 9
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never Lold MOORE

sparancid” about

Be el
that COLBERN wab

out, living in gqaves,

a cache of soma

COLBERN said that sSOmeone

}

of ROGER MOORE, On 5/18/9%, Page 10

he was & fugltive. COLRERN did seem TO he
seeing "black nelicopters,” which are mommenly

knoym to be used by law gnforcement agencies.

ieves that COLBERN or ANDERSON told bim (MOCRE)
gomewhere in the desert in california, camping

gnd deing maneuvers .

He miso recalls SoLEERN wentioning one time that he had

type grtored in TwWo different caves. Later,

COLBERW alse gald that a Gume RengeT
pecasion, and indicaced vhat iF anything else happened to him,

COLBERN was going to start shooting.

warly in |

MO VEIGH gave N
make ocontact wi

AL BoWmE point in time,

had discove

red one of whe caches .
bed thased blm on one

EAREN ANDERSON rold COLBERN that

MO VEICH was also in the same &rea and interested in similar
agtivities, ineluding mansuvers in the desert, stoetera. He

vhelr appociation with MC vEIEH, he told ¢hem that be
wped the :mlias M FUTTLE, MO VEIGH wag a very petretive

individdsl and MOGRE did not ask any
used this allas. ANDERBON gave COLBERN the nRME TIM TUTTLE

rather than e VEIGH.

guestions about Woy MC VEIGH

ne recalls reaewmg@amlem:ﬂmﬁﬂmm M VEIGH when

Hew York. Be Leligves phat MO VEIGH spid that he

4 took the japterstate in

vEIGHE also said that he had

R eact with COLBERN and did ot want to pother with hifm.

o further axplanation a8 to wiy be did not want to

th COLBERW.

9248

page L0
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He never awvranged tO get any other people in contast
with MC VELGH or COLEERN, He haw had no other association with
COLBERN o MO VEIGH than what he hag indicated oo the
interviewing Agents. He doss not know JAMES WICHOLS
TERRY NICHOLE, MIKE FORTIER, MIKE POLEY, BU PRULSEN,

DAVID PAULBER, O KEVIN NICHOLAS. Be pever spld or gave sy
weapons o MC VETGH. He has not aspisted COLBERN or MC VEIGH
mopetarily or in any other wey, exueplt at told to the
interviewing hgents. MC VEIGH pever asked him to refer people
with similar beliefs to nim (MC VEIGH) . He does not recall
COLBERN asking him €O forward letters for him; however, FAREN
LNDERBON did re-mail a letter for COLBERN.

1L*

9248 page 11
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Dste of tranactiption 4/29/95

KAREN GARLAND ANDERSON, date of blrth January 231, 1343,

was advised of the identities of the interviewing Agents and the
nature of the investigation. She voluntarily furnished the
following information during her interview at the Garland County
sheriff's Office in Hot Springs, Arkansas:

ANDERSON advised that she is¢ the girlfriend of ROGER

MoORE, and they both xeside at 6435 Albert Pike, Royal, Arkansas
71968, ANDERSON advised that she moved to Arkansds to get out in
the country and have horses out in the open spaces. She formerly
lived in Plorida, and she had to travel too far to board her
horses and pay too much for their food, ANDERSON formerly worked
for PARKER MERICK which she sald was a screw company, She has
known ROGER MOORE 17 or 18 years, MOORE formerly built boats.
ANDERSON also knows CAROL MQORE who is the wife of ROGER MOORE.
CAROL MOORE comes somebimes to visit XKAREN and ROGER in

Hot Springs. . ANDERSON and MOORE moved to Arkansas in May
spproximately aine years ago.

4

naﬁed o MO VEIGH, $he also knows that MO VEIGH uses the name
TIMMY TUTTLE, She-hoddaucmaie ooy o e G

ANDERSON adviged that she does know the individual

. RﬁnéRSON‘aould not remembééléxactiy when she

I LY W TaT el R
met MC VEICH but believes Lt was either two or three years 2go,

ANDERSON

cemembered ROGER MOORE calling her in ackensas from

¥ort Leuderdale telling her that he me this guy form Desert
Storm at a gun show. This guy. referring to MC VEIGH, use to be
a chain gunper from the Army is Desert Storm. . MOORE advised that
he invited MC VEIGH to stop by and visit if he was ever in the
Hot Springs area. MOORE gave dirsctions and an address to

M VEIGE and told ANDERSON that MC VEIGH would be stopping by
pecause he was touring the countzy. S

ANDERSON remembered that the first time MC VEIGH

stopped by wag sometime in April or May, 1993. MC VSIGH appeared
to be very nervous and was always running on the broke side.
ANDERSON remembered paying MC VEIGH approximately $60 to do odd

lavestigation on _ 4/ 28/95 @ Hot Springs, Arkansag Tief 174Awoc~55lzoit>”g//

by

This decumant conteins

9h MARK A, JESSIE;
A

M

bl ' Datodictated 4/28/98

e

neither resummendationt por concluzions of the FBL 1 s the propenty of the FRBE ehd is loanod (9 your kgencyd

it and ity contenis are not i be distributed sutside your sgeney.
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jobs around MOCRE'S and ANDERSON’s farm, MC VEIGH helped mow the
vard and did other yard work as well as clean the house,

ANDERSON remembered on the first occasion that MC VEIGH visited
that he put a wire on the roof which was an antenna. This
antenna was hooksd up to MC vRIcH’s shortwave radio which he
enjoyed listening te on & regular basis, one thing that
irvitated ANDERSON about MC JETGH was that, whenever MO VEIGH was
nungry, he would just go in the kitchen and fix himself some
food., NG VEIGH would not ask anyone elge 1f they were hungry and
would just take care of his own heeds.

ANDERSON remembered that the next Gime she saw M¥C VEIGH
was during the winter wonths in either late 1993 or garly 19%4.
¥C VEIGH called to say ne was just stopping by and wanted to knov
if he could gpend the night. MNC VEIGH knew that ROGER HMOORE was
gone te.-F¥urida. MC VEIGH did stop by and spend the night.
ANDERSON and MC VEIGH had supper together. ANDERSON could hot
remghber where axactly MC VEIGH was geing, but he was usually
either coming back from New vork or golng to Arizona. MC VEIGH
washed his olothes while visiting and also took a showel,

. ANDERSON remembers rhat MC VEIGH was very angry about the Wace
ineident and extremely upset. MNC VEIGH talked & lot about Wago.
ANDERSON believes thak MC YETGH was driving a small foreign car,
possibly a Wisman, fowp-door, green i color. HENDERSON could
only remember one jetter that MC VEIGH wrote to MOORE.

The next time that MC VEIGH vizited was in the spring,
and he stayed only one or two days. MC VEIGH again did odd jobs
around the farm, and ANDERSOW remembered paying him §50.

MC VEIGH was once again either going to New York or Arizoena.

MC VEIGH had plenty ot chances Lo look apround the house
to see what possessions that MOORE o ANDERSON had -in the house.
ANDEREON could not be with MC VEIGH and vatch all of the tine,
and, in fact, he stayed in hexr room on ohe visit, ALl MC VEIGH
ever talked about was the war or Waco. MC VEIGH was very upsmet
that the children got killed at Waco. He wondered why the
Puilding was burned down in Waco.

MOORE and ANDERSON made a list of potential guspects of
the people who nay have robbed them in Novewmber, 1994. TIN
MC VEIGH was on that 1ist which was given to the sheriff’s
affice. ANDERSON was shown a safety depasit box Xey, and she
identified it as the key to their safety deposit box at their
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jocal bank. At this point during the interview, ANDERSON was
visibly upset and relieved at the same time to know that MC VEIGHE
was the individual who actually robbed them, ARDERBON cried and
stated that she was relleved to know who robbed them because she
has been trying to find out, ANDERSCN has beern worried that
sameone might come back and rob them again.

ANDEHEON advised that she had received a letter
addressed to her at her post ofifice box in Hot Springs, Arkansas,
This letter had enclosed in it a map showing the location of the
farm on which ROGER MOORE and KAREN ANDERSON lived. ANDERSON
believed that this map was a warning te MOORE and ANDERSON to
a1l them that someone knew where they Lived and maybe they
should not cause so much trouble. ANDERSON believed that
pussibly someone wag gpset that they were inguiring about who
could have robbed them. ANDERSON and MOORE have been deing & lot
of work in an attempt te determine who may have besn responsible
for their robbexy in November, 1984, The letter was actually
addressed to FAREN MOORE at & bad address. Whoever wrote the
letter must have known that it would be returned to the retuxn
address which was ANDERSON's post office box, Whoever wrots the

- ' jetter and enclosed the map had to Xnow ROGER and CAROL MOORE and

KAREN ANDERSON.

ANDERSON advised that ROGER MOORE was attempting to get
MC VEIGH to come by and help put up a security system at their
farm. ANDERSON was aware that MOORE had written MC VEIGH on past
oecasions and, in the recent past, had attempted to gebt him ¥o

come by the farm. |

ANDERSON advised that the robbers touk approximately
830,000 worth of property from thems Money was hidden in the
van, but they did not take this money. However, they took 2 list
of serial numbers of the stolen weapons that belonged to MOORE.
The robbers did not take her Jjewaelry. o

ANDERSON was aware that MOORE was trying ta get
MC VEIGH to come back, so that he could look him in the eyes to
ses Lf MC VEIGH was the ipdividual who robbed him. MHOORE
believed that he could tell by looking at MC VEIGH face to face.
ANDERSON was aware that MC VEIGH went by the name BOB MILLER.
MOORE would use this aliss name fov protection. Individuals
coming to gun shows get names and addresses of gun dealers in an
attempt to locate them and latey rob them.
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ANDERSON personally wrote HC VEIGH at his address in
Kingman, Arizona, to get some help putting in a security system,
She was especially concerned asbout the approach te the back of
the house. ‘This occurred after the November robbeXry.

R G kol f e and twe individuals mentioned were RT
CLAYTONBAUGH and SCOTT WATSON. WATSON is from Minnesota and has
mentioned that he was knowledgeable of information regarding the
New World Order. WATSON ouns a grass #farm in Minnesctz and may
know MO VEICH, ANDERSON believes that she met WATSON guring 4
machine gun shoot in RKnob ¢reek, Kentucky, on one puoasion.
WATSON has since visited ANDERSON in Hot Springs, Arkansas.
ARDERSON also stated that, aftsy the robbery, they went to the
CRYSTAL SPRINGS MOTEL in an attempt to deternine if anyone
unusnak-had stayed at this hotel since it is near their farm.
They believe that the robber may have stayed at this logation

grior o the robbery.

p ANDERSON was surprised that MC vEIGH aid the bowbing in
oklahoma. This did not seen to pe the TIM that she knew.
However, ANDERSON adnitted that MC VEIGHE seemed to change the
longer she knew bim, MC vETGH mistrusted the U. 8. Government.
ANDERSON, howewveyr, ¢id pot want to hear That wppllshit® about the
Government being bad., &he had heard about "MARK from Michigan. ™
ANDERSON has never heard MC VEIGH talk about any militia.

K VEIGH was always just upset about the Waco incident. MC VELGH
did mention that he had friends in Michigan, and he also talked
about a girifriend in New vork, HNC VEICH always had a mm on his
person. ANDERSON remembered that the letter which contained a
nap was poestmarked from springfield, Missouri. ghe believed that
MC VELGH could have sent the jetter to them guring his journeys
from either New York or Ayizona. She remembered in MG VEIGH's
last letter that he mentioned he might be coming bY the first of

May, 19985,

- 9

ANDERSON was shown a letter written by ROGER MOORE to
PTM TUPTLE. ANDERSON was aware that MOORE had written this
letter, but she stated chat she had not seen it before.

ANDERSON advised that she was the K. ANDERSON mentioned
in the book "AMERICAN ASSAULT COMPANY,® THE CANDY STORE.
ANDERSON advised that she worked for this company which vas
started by MOORE and ANDERSON. MC VEIGH was aware of this
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brochure, and she remembered selling some 308 tracer rounds Lo
him. She also gave MC VEIGH some 22 spotter rounds. The company
did not get a lot of business, and people found out about it
through the "Shotgun News." Individuals could order a cataleg
for $1. The more serious shoppers vould purchase a3 catalog.

ANDERSON characterized MC VEIGH’s and MOORE’s
relationship as based on guns and military things, not polities,
. Since ROGER MOORE had been a sergeant in the aAir Force, he was
able to relate to MC VEIGH. '

ANDERSON advised that she would be glad to subnit to a
polygraph te verlfy her statement.

The following is descriptive/personal information
regarding KAREN GARLAND ANDERSON: ’

o Race ' White
: Bex . Fewale
4 Date of Birth Janvary 21, 1943
- L Height 54
wWeight 158 pounds
Byes Blue
Halir . Red

Becial Sesurity
Account Rumber (SS8AN) 486422132
hrkansag Driver’s
Licenge ¥umbel 900~14~6810
Address 6535 Albert Pike,
. Royal, Arkansas 71868 -
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Gate of meee : pesomber &7 1YY
Tu i smgnen__ggp,es § Hoh Wigh
From t - ) . o
Referencs t aterview with C"fimthy James MoVelgh™

?.G.1. El Ban9 I
Date ¢f jntarviews @ Pecember 12, 1985 - -

r

pu-Dacembet 3, 1485 ot wggm,xlmately B:LB By, 1 mét with
Tim WMeVeigh at the FOL EL weny o Bl Reno, Oklahoms.

/1 asked MY W%iﬁh £ 1 wie &gl e

e Ang Andy met, ¥ eveiply prated WE .

bqé%b at a grn show gnd that ANQY tust ghowed up. M weveigh
stated that the genernl sofversal Fon ¢hroughouts the GUASDOT e s

. ¢we jnsidwat in WRCS, pamss . M ueeigh stated that be apd Andy
spohe prietly about the Waco 1neident und rhat slsest jumediately,
Angy called tor two of his compeniens to {old Wi st the booth
with my Muvelrgh- '

1 asked M¢ vevelgh to tall me ihe names of the olher prople
wovking the pooeth with him. Mr MeVelgh immeaiately te1d me that
¢ne pooth bhelonged to Boger Moors (akas 'gob-'wner) and that ne
wxs only helping 18113 tmediately adrar tad)ling D@ this, Mr
MoVeigh guiokly told me that ne Bed ranted a very smpl)l seetion of
Wr Wonre's Houlh where he 501d bis owh tems, *HNote that this is
owm firev timethwt Mz -MeV.edph: acknowledgsd rhat Andy was
proorpan ied Y tyo other med when they mot and, it i3 sise the
flest time that Nr Meveigh mentioned that he was wotking with
Bugur Moore when he met Andy gtreussmie? - :

i
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fhe expression on Mr Meveigh's fage wes that of suger. My )
Meveigh stated that it Moore ever degided 1o tegtify agrinst bim,
that theye was enough eyidende availabise {s sink Roger boeré. - Mip
MeVelgh stated rhat aurieg the months Augustasapttmb-er. 1994,
Mesre sold him § rgingstiks” Bt $30.00 each., Mr MeVelgh stated
that Maore had cases of tue the explosive wgipastike? dut that he _
glan't sell them to just snybody . Mr MeVeigh stated thay Roger v
Moore was involved in the sell ot pevaersl othay thipgs snd fhat
Moore wag very mmeh enti-government. Mr WoVeigh siafed tuat he
made several RKinestik? purchases from Moare and that Moore even
commented to him {hat he didn't mind selling him the dginestiks® .
\ pocause he knew that he (MeVeigh} would put them to good use.

e

1 avked Mp MeVeigh if Tervy Nichols svet bought rKinestsks"®
Tronr Roger MeoT® and-Mr HeVedigh puplied that Teriy. WOS never . g
arount when ibe purchases were mede, 1§ teld My Moveigh that 1 ‘
tpund it torally impoagible to nelieye thatl Terrg sichols and, '
Boger Mooke never vecems acgeainted with each viher. Me MeVeigh
immediately replied that Terry Richols and Rege? Moore did speak

on the telephone buf that to his recolloction they nad saly one
gonversation, ¥ lookad at Mr MeVeigh &nd smited then tolcd him

epet he was full of seits

. . wNote that in my September g5, 1985 iptarylen with Koger
Mpoore £t the sands Hotel and Cagino in LAB Veghl, Nevade, Hr Moore
stated thay be had nevel heard the yolce of Tervy Nishals. WMr
Mooce §ls¢ stated thal Ye did converss Wi th the persen Who robbhed
wim for several minutes bt net. the robber did mast of tue
telhing, | askes Mr NooTe that 3¢ he had ihe ogp&et\mtty tg hear
the voliee of the Taery Nichols today, would we be eble to compare
't to the robber’s voiee, Mr Moore mmediately repiied that he
- 4id net think that ne would be gble to identlfy the voiee at ail.

I told Mr MaVelgh that Roger Moore told me that he wes gied
tuar tné FET oVd aut senrch BTy HOUSS vire dwy sfter thy pomblag
heewuse If they hed dons 89, that they.would have found muare
weppons o his home than werd foupd at the Pavidian Gompeund in
Waoo, Tesas, W Wevaigh immediately replied that the FBI would
pave [oynd crses ot "ginestiks "

Mr Mavelgh stared that Boge! Moore and i girilriend, Baren
Anderson, purchesed approximately 160,000 VES plenk tapes for the
perpase of gopying Triple-Z ¢1ims snd thew delling them at the gun
shows for §5.00 egoh, My Mevelgh stated that the tapes are kept
under the countst apnd that a list of the filmp ip kept to one side
for people to veview prior to the putchege, Mr MoVeigh stated
tpat to his koowledgs) Boger Moors aud Baren ardezson stiil sell
these pirata pornogreplty movies.

Me wMeveign, stated that he onue sold & "White powar® shirt to
Rg?e: :&!jmam. W meveigh gtated that he had gt ousdE. pought the
shirt {rom. i ; ,
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1 told Mr MeYeigh to expsct Marite Niekpls 1o tastity against
aim., 1 temipdsd My MaYelgh that Mirife apnd Terry Nichols hac 2

-damily. I told Mr MeVeigh that in the majority of major eneRs, 8
witpess, for the sake of the family, would du whatever he or abhex
aould, to help the other fomiiy mamber, even 1 it meant petiing
ths entire blame on the other DErEOR. 1 told Mr MeVelgh ihal we
hed to know shend of time whether Marife kad knowledge bout”
enything thet could be damaging to Rhim.

. Me.MoVelgh stated that Marife once W nim and Terry Nichols. -
prdeticing with explosives. WMr MoVelgh stated that they werd
giseharging rKingsyika.” *ote That one Kinestik iz eguivelent to
ong stick of dynamite.

o Mr MeVeigh also stated that he had seversl segual aftfairs
with Murife during the time that be 1ived with Marifs aad Tarey

Kichols, MWr MeVeigh stated that they Bad sex gurinp the rimas
that Terry was sl werk. I told Mr MeVeigh tnat Macire could

epaily deay the allegationy and he inmedistely told me to fust

mention hig waterbed when I spoke to her, that she would know what
it meant, Mr MeVeigh stated thai the ai%airs pegured during the

pumemer of 1296,

1. tol¢ Mr MeVelgh that | hed gelid informatica coneerding
Reger Moore {akay Bob Mitiery, [ mentiopad that the FBY haa heen
increasing tle pressure o Moors apnd thet it was Just a matret of
time befdre Wovre deaiden tw ecopsrete. | remiadeg- Mo Moveleh ©
thet comradery flies oult the window whea the noose begana to
tigntem. I tald Mr Meveigh that there weg 09 doukt in my miad
that Rogsr Moore eould be & VR1Y dumaging witness. Mr MeYeigh
replied That he really didnit think thet Modre would &Y gnything.
T teld Mr MeVeigh to wake Up and smell the poifes. I romindad My
MeVeligh sbuvut Mike &nd Lorl Fortisr, James Resencrany and then
told him that Mr MeoTe wWis not a stupld man, iRAY if it ever came
dows to making a ahoice apont whose asg te savae, thet he (Maveigh}
eould kKige Bis &5s good-b¥. .
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ALLIANCE SERVICES

INVESTIGATIVE MEMORANDUM

TO: Michael E. Tigar
Ronald G. Woods

FROM: Roland Leeds CASE:  Nichols
DATE:‘ October 10, 1956

RE':' _ Roger Moore

This report will produce a briaf overview of the fife of Roger E. Moore. The resources
atiilized for this report were FBI 302 reports and evidence.

The fo!iovii’rl’g’ are the personal statistics of R. Moore:
B,aéf;: : . White
Sex: Male

Date Qj Birth: 12/20/34

Height . 6
Welght: 225 ibs.
. Address: 1. 6435 Albert Pike Road

Rovyal, AR 71968
(May - Mid-December)

2. El Captain Mobile Homes
12939 indian River Drive, Lot 10orid
Sebastian, FL 32958
Ganuary - April)

AR: 501/767-2431
2. FLi 407/388-0173

—

Telephone:

Exbibit
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Tigar & Woods/Roger Moore
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Florida Drivet's
License Number: MBD0-725-34-460-0 Issued 12/20/94 [ expires 12/20/98

Social Securityt 479.32-4894

Mmilitary: Li.S. Air Force
Rank: Armament Sergeant
Captain of the Rifle Team
Length: 7 years

Banks: First Union Bank, FL
: Arkansas Bank and Trust, AR

Roger Moore. methis wife, Carol, in the fifth grade in Sioux City, lowa, and yvere
married- iR May of 1955, Roger then attended Morning Side College and worked for
the Sgéiai Security Administration in Stoux City. After he finished college, they moved
to Riverside, California, where they restded for approximately one year, They subse-
quently moved t© south Carolina where he worked as an assistant city manager. After
living in South Carclina for one year, they moved to Tulsa, Oklahoma. -

Roger attended the University of Tulsa whére he obtained his Masters in Business
Managernent, while attending graduate school, he worked for Nerth American
Aviation and was & manager in the Engineering Department. ROEEr held a “Top Secret”
clearance while employed at North American Aviation, now Roclkowell international.
After living in Tulsa for several years, they moved to Fort Lauderdale, Florida, for 2
year, They then maoved to Pompano Beach, FL, where they resided for the next 20

years.

While living in Florida, Roger became Involved in the boat bustness, selling partially

completed and completed 36' fiberglass boats. Some of these boats were utilized by

the U.S. Navy in Vietnain as "natrof boats,” He also bullt boats for the “gilte” for ocean
racing. Roger had a total of five boat-bullding companies from 1966 until around 1977

- when he sold the businesses and property. The last two companles he owned are
“identifled as Ensign Marine Inc. and Trophy Marine Inc., based in Ft. Lauderdale,
Florida, and they were jarge enough 1o be publicly traded.

Roger and his wife made a tremendous profit off the sale of the businesses, which
enabled them fo live off the proceeds via investrnents in stocks and bonds for the last
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20 vears. After the sale, he began 1o travel extensively throughout the country looking
for property to purchase in order to establish a ranch. Roger. first.purchased a ranch in
Royah, Arkarisas, om ©ld.Dallas. Road. or Timber Lake Drive catied . the: “Sunshine
Ranch” where he fived with Karen Anderson (girifriend) for approximately 7 years.
This property was purchased in 1985 and is. about four miles away frorry his current
residerceon 10" acres hocated-orrAtiyert Piker Road, where he has tived for about 4
years, Roger usually divides his living location and spends 6 months in Arkansas and
& months in Florida each year.

Roger was a victim of 2 sheft on his Arkansas ranch on Old Dallas Road on 8/11/66 at
6:30 pm. A potential housekeeper, Patricia R. Cicatello aka Patricia R, Spring, of
Ashtabula, OH, stole $11 ,000 in cash and fled while Roger and Anderson had gone
into town for several hours, A warrant was issued for her arrest for theft by the Garland
County Sheriffis Department. Cicatello was never arrested for the theft. She eventually
comm}tt-e’d suicide in Apache junction, AZ, near Phoenix on 4114794,

£
On 0/ 16/86, Layton Noel, friend of Roger and Anderson who'was staying at their
ranch; committed suicide In their garage while Roger and Anderson were on a week-

"end trip 1o Tulsa, OK. The cause of the death was determined 1o be carbon monoxide

polsening investigated by the Garland County Cormners Cffice.

Roger met his current girfriend, Karen Garland Anderson, about 11 years ago in Fort
Lauderdale, FL. Anderson, according to Carol Moore, she is just a friend of Rogers and
is a hired "ranch hand” who is paid 2 monthly salary, Also, Anderson is very jealous
and wants Roger all o herself and becomes tense when Carol Moore visits the Arkan-
sas ranch. Anderson was a professional horsewoman and hias held a world equestrian
title irr jurnping, She has more recently operated a business called The Assault Com-
pany and The Candy Store, She seils ammunition and parts for firearrms. Roger doesn't
possess an FFL; however, Anderson holds one in the name of “Kathy" Anderson.

Karen and Roger were investigated in 1969 by the ATF and the Arkansas State Pciiée,
The police received information from a "confidential informant” in Florida that “Robert

. Miller” could send hundreds of pounds of explosives (C-4) via UPS from Arkansas {0
“Florida, The Garland County Prosecuting Attorneys Office issued a subpoena on May

3, 1969 in order to investigate Roger Moore and Karen Anderson.

N ,.\1-.'

thay
PRI N
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The query of Anderson through Arkansas Crime information Center provided the

following information:

Karen Deir Anderson, white female, date of birth 1/21/43, 5' 47, 135 lbs., blue
eyes and red hair/ address of Route 2, Box 924, Rovyal, Arkansas. Federal Firearms
License Issued to Kathy Anderson P.0. Box 2406, Hot Springs, Arkansas. .

ATF special agent Alexander was supposed to have his “CI" in Florida. attermpt 10
contact Roger Moore 50 that ha may send the explosives; however, the case was closed
on May 4, 1989 without an gxplanation. '

Anderson and Moore were aleo investigated on March 3, 1993 by Arkansas State Police
and the ATE fer possibly selling illegal weapons via mall to a convicted felon, Ron
Goldberg of Oregon. FB| Special Agent Hobhbs of the FBI Hot Springs office advised
theredvasn’t any weapons violation of Anderson's license privilege; therefore, the case
w_aé closed. '

Anderson was contacted via telephone by Media Bypass Magazine reporter Lawrence

Myers on january 11, 1996 regarding Roger. Myers asked Anderson if Roger had
worked for the CiA or FBlinan Undarcover capacity during the tran/Contra affair. He
also asked her if she had information that during the robbery if Roger was supposed 10
be murdered, yet he was only maced. Anderson subsequently reported this telephone

conversation to the FBl

Anderson became acquainted with Steve Cotbern through her business, American
Assault Company, three or four years ago. Colbefn telephoned inguiring as to the
availability of 50 caliber and .308 caliber ammunition. Anderson would not actept his
phone order and required him 1o send in an order blank and money order via mail.
Anderson then shipped the ammo 10 Rullhead City, AZ, to possibly a street called
Rivera Drive, Anderson shipped two or three orders to Colbern over approximately &
one- to two-year period and spoke to him via telephone seven OF eight times, Colbem

' told Anderson he was 2 chemist, he would also speak of anti-government rhetoric
during some of thelr phone calls. Most of the calls were three or four rntnytes in

length, and Colbern would calt from a pay phone.

Anderson’s last communication with Cotbern was about a month before the OKC
bombing. Anderson wasn’t aware Colbern was a Federal fugitive at the time she was

]




ATTORNEY WORK PRODUCT; PRIVILEGED & CONFIDENTIAL

-
\'.

Tigar & Woods/Roger Moore
9/20/96, Page 5

dealing with him, Colbern never implied or referred to anything about the OKC
hombing during his conversations with her.

Anderson realized @ common ground between Colberm and McVeigh due to their
interests and location and tried to arrange a meeting between them. As a result,
McVeigh placed a note on 2 pole in the California desert for Colbern to setup 2
rendezvous. “McVeigh subseguently said he atternpted to meet Colbern by placing the
note in the desert but then lost the desire to mest him.

On November 4, 1994, Anderson re-mailed a letter Colbern sent tO ner at Colbern’s
request. The reason behind the re-mailing of the letter was so that Colbern’s girtfriend
would not know his location. She mailed it several weeks after she recelved it from
a location near Texarkana, Texas, on the way to Shreveport, Louisiana, to attend a
sports gun show. © ,

Whe,gf'Anderson was first questioned by the FB1 regarding Colbern on May 5, 1995,
she ‘stated, after consideration, she was unfamiliar with him. However, on May 17,
1995, when q'uestioned a second time about Colbern, she rernembered her contact
with him. :

Moore started visiting gun shows &s a habby about 20 years ago. 1t wasn't until about
gight or nine years ago that he attended as an exhibitor selling anmunition, firearms
accessories, firearms parts and firearms. Maoore obtained his supplies through Nato or
Ammunition Surpius. Another source was the selider of Forjune gun show in Vegas
or the Knob Hill, KY, gun show. At the peak of his accessory business, he netted 40k-

50k, although it was only 2 hobby and he didn't rreed the money. ROBer never sold

anything that would bring the attention of the ATE, e didn't possess any type of
firearms license., Roger stopped selling 2 few years ago hecause of the difficultios

raised by the Brady gill, While at gun shows, Roger would use the allas of “Bob

Miller” while conducting business. According to Moore, nine out of ten people also
used an allas at gun shows. '

* Roger met Tim McVeigh during the second week of January 1893 in Ft. Lauderdale,
Florida, at the National Guard Armory gun show. While at the gun show, Roger

noticed McVeigh at the back of the room; he was wearing Desert Storm fatigues and
shiny boots. Roger was attracted by McVeigh's fatigues and decided to approach hirn.
McYelgh had a 1able and was seltling various ftems cuch as electrical clocks, t-shirts,
duffie bags, guns and coptes of the Turner Diaries.

JRSRES M
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McVeigh told Roger he was living out his car and needed to make some money in -
order 1o gat. Roger purchased a clock from him and also gave him sorme sandwiches.
During this initial meeting, Roger and Tim agreed to meet at the Dinner Key Gun Show
\n Coconut Grove, FL, in a couple weeks, They subsequently shared at table in
Coconut Grove the first week of February 1993, and McVeigh paid forit.

Moore ran into MeVeigh in April 93" at the7 ulsa, OK, gun show, September 93" atthe
salider of Fortune gun show and October 93" at the Knob Creek, KY, gun show.

During the Spring of 1993, McVeigh came by Moore’s ranch in Hot Springs for his first
visit, Sometimes Tim would help with chores, but usually he would do whatever
pleased him, On a couple of occasions, Tirn would spend several days at the ranch
and then decide to leave suddenly and head West; Moore assumed he was headed for
Arizona aftter-the second visit. McVeigh's third and last visit to the ranch was in May
1994; Moore thought McVeigh left for Mississippi and Florida.

The reported robbery occusred on November 5, 1994 al approximately 9:15 am
starting just outside Roget’s house 0N the gravel drivewsy. The unidentified robber,
armed with & shotgun, ordered Roger back into his house and tied him up. Roger was
able to provide a very detailed description of the robber from head to o€,

The robber tock approximately 1 hour 20 minutes to take appmxima-tely $64,000 in
iterns including 77 guns, 200-250 of pieces precious jewels, camera equiprnent ant
$17,650 in tash, sitver and gold according 10 the Farmers Insurance report and adjustor
Rick Spivey. The Gartand County Sheri¥'s Department report differs stightly, indcating
there was between $20,000-24,000 in cash, silver and gold taken. Apparently none’
of Anderson's jewelry of property was taken during the robbery.

immediately after the sobbery, Roger fled his residence to call someone about the

robbery, since his phone linas were cut, after he freed himself from the bindings in

only 60 seconds. (Roger said the robber initially tied him up with police ties however,
they were 100 tight and at his request, the robber took off the ties and re-tied him with

‘ duct tape). He used his closest neighbor’s phone, which is Walt Powell of 6447 Albert
Pike Drive, M powell was horme alone at the fime and let Roger in to use the
phone. Roger was sporfing a 43 pistol in his belt when he entered their home,

Mrs, Powedl said Roger made a phone call and talked 1o someone in a Jow voice and
told them what had happenet during the robbery. M, powell then called her son,
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Lance, to come over; Lance lives in a mobile home on her property. be stayed with
Roger while she retrieved her husband who was working at a nearby church.

Lance said his father, upon his father’s return, had to coax Roger irfto calling the
Sheriff's Department to report the crime. He also felt it strange hecause he and his
father helped repair Roger’s cut phone line. Roger seemed o know exactly where it
was cut “if Roger had immediately fled bis house, how would he know where the line
was cutl? Mrs, Powell also felt Roger was not acting “real;” he seemed to be putting
on.an act, Mrs. Powell stated their dog never warked during the moming of the
robbery, however, Roger said it had,

+he FBI interviewed the Powells on April 29, 1996 regarding the robbery, On all of
the three statements of the Powells, Speclel Agent Hays concluded by saying the
Powglis “navesnot been interviewed by any defense investigator or attorney.”

Roger'told the Garland County Sheriff and the FBI he felt Tim MeVeigh masterminded
the fobbery; however, he has also accused a lot of other peaple, Including the Sheriff's
Diepartment’s own deputies of conspiring with McVeigh, Roger asked the FBl 10
investigate the Garl and County Sheriff's Department to see if the Sheriff's Deputies had
stolen the Hst of firearms serial numbers which werg_smred in his van, When the van
was stolen by the robber, the Tist of serlal numbers had been kept in a "storage pocket”
in theyan with $600 cash, but the cash was not taken. The lead investigator for the
Garland County Sheriff's Department is Shetby Terry, and his supervisor is Capt. Larry

Sanders.

Roger atternpted to hire privaie investigator John Brown from Alexander, AR, 10
conduct an independent invesigation aside from the Garland County Sheriff's Depart-
ment Roger, He also worked together with other people who have also been victim-
ized by armed robbers in the Arkansas area, and they collected $30,000 in reward
money. The other victims were three pawn shops, Ron Winkle and a physiclan.

McVeigh wrote a letter postmarked January 12, 1995 in response 10 Roger's lefter sert
*fo him soon after the robbery. Roger's first letter to McVeigh is not available and was
probably destroyed by McVeigh after its receipt. Roger wrole another fetter 10
McVelgh postmarked in April 1995, which contained a lot of cryptic Janguage in it's
content which pertained to the robbery and other matters.
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Anderson stated that she recelved a “letter’at her post office box addressed to Carol
Moore, Old Dallas Road, Royal, AR, postmarked January 26, 1995, The return address
is K, Anderson Box 2406, Hot Springs, AR, which also includes a military type emblem
over the return addrass area, The latter was returned as “insufficient address, retumn 10
sencler.” The eavelope only contained a map (DeLorme Mapping) detall of the Oid
Dallas Road area, which is the previous ares where: Roger lived. Anderson and Roger
expressed their concern over the letter, interpreting it as a threat because they have
been searching for the “rohber.” Roger and Karen felt the map Implied “the robber”
Knew where they lived, giving the impression they might be in danger. “

Moore also visited with a friend of his from Colorado Springs, CO; Wayne W, Tiede,
when Tiede visited him during Thapksgiving 1995. Moore showed Tiede a piilow case
that matched the stolen bedspread taken during the robbery of Moore. With this
infoqmatipm«i«f?mihd, Tiede, who Is originally from Heringion, KS, decided to stop and
see his‘mother and an old friend on the his way hack to Colorado. Tiede's old friend
residiés across the street from Terry Nichols’ house on ond Street. Tiede and his wife
decided to walk over 1 Nichols house based on curiosity. They looked inside the
‘house through a north window and observed a bedspread which appeared to 2 match
to the pillow case showr 1o them by Moore. The FBI was then notified, and Tiede
subsequently identified photographs shown to him by the FBI of Terry Nichots
property. '

The following photographs were identified:
Book number 48, roll 2324 frame 4 as the window Tiede looked in next to tree
Book number 48, rolt 2330, frame 3; bedspread
Book number 48, roll 2330, frarne 9 bedspread
Book number 45, roll 2309, frame 12 bedspread
* Roger was arrested by Oklahoma Highway Patrol Troopers Cookson, Colbert and
 McClellan for shooting at an pecupied vehicle during a traffic altercation and for the
possession of drugs. Roger subsequently filed a formal complaint against Trooper

McClellan via a letter 1o Senator inhofe which caused the OHP Internals Affairs inquiry
against McClelan, McClellan assisted other the troopers by conducting the inventory

T
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of Moore's vehicle incident 1o the arrest he never spoke with Moore, Moore filed the
complaint against the wrong trooper, it should have been filed on Trooper Cotbert,

Richard Mclaughlin, Attormey at Law of Wagoner, OK, was retalned by Moore 10
defend him regarding the Novernber 23, 1993 criminal case against him in District
Court of Wagoner County, Oklzhoma,

McLaughlin stated Moote acted “real snappy and spoart” at every court appearance,
He was Joud and said inappropriate things to'the judge, such as “this is all nonsense.”
Moore acted as If this was all a conspiracy among the OHP, personnel in the
courthouse, the District Altorney and McLaughlin, After the case was disposed, Moore
was verbally threatening by saying he was going to “get his attorney and the troopers”
according to the District Attorney’s office. :
On O;tbber 20, 1995, Moore came into Mclaughlin’s office angry and cornplaining
that fie overcharged him, Moore had insisted in hiring a private investigator to
intdrview the victims and then offered them a cash satflemment.  Mclaughlin hitled
Noore §3,200, which included the private investigator’s fee, McLaughlin managed {0
get the all the charges reducad 1o one charge of transporting 2 joaded firearm. The
court cost and fine was 2 total of $303.00.

During Moore's October 1995 visit (o his attorney’s office, MeLaughiin “threw” Moore
out his office. During the confrontation, McLaughtin teld Moore that he hopes the
government indicts him for financing the OKC bormbing. In response, Mouore then got
a funny look on his face and stated they would not do anything to him because he was
a protetted witness. McLaughiin thought Moore had taped their conversation bacause
Moote kept patitng himself as if he had a tape recorder.

When Mclaughlin was defending Moore, Roger rought him a lot of letters from

people across the country as recommendations to try and help with Roger's sentencing

phase. Moore even said that he would get a letter from & Federal Judge in Ohio, but

+ It pever arrived. Moore had his lawyer from Fort L auderdale, Florida, call McLaughlin

"to consult with him during the case, Moore also had a friend, who is a Tulsa attorney
identified as Ben Murdoek, come 1o Wagoner 10 render assistance and counsel 1o him
at the time of his.arrest,
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Theé former owner of Sanders Bail Bonds in Wagoner, OK, and agent for Charles Smith
Bail Bonds, Dianna Sanders Burk, bailed Moore out of jail after his amrest. Karen
Anderson initially approached Burk at her office and produced $50,000 in cash and
told Burk that the Sheriff at the jail refused to take the bail monay for security reasons.

Burk talked to Mclaughin after Moore's confrontation in October 19935 regarding
Moore's solicitation of another bail bondsman. An unidentified bondsman, who Is an’
agent for Charles Srmith in Oklahoma, spoke 1o McLaughlin's brother, Marty, of Logan,
County, OK. The bondsman ‘said that Moore had tried 1o arrange bond for Tim
McVeigh when he was held at the Noble County Jail afer his April 19, 1995 arrest and
prior to authorities deterrining McVeigh's connection 1o the OKC bombing.

In one conversation Burk had with Moore after the hombing, Moore said McVeigh was
not a bad guy and4hat the “Feds” were just setiing bim up. Burk said Moore also tried
to contact her at her former ball bond business in April 1995 for unknown reasons.
Mootd's atternpt to contact her could have been to request agsistance In arranging bond

for, KcYelgh, Burkis currently a police officer with the Wagoner Police Department,

Marty McLaughlin, Attorney at Law in Stiltwater, OK, sald bail bondsman Brett Gioad
told him McVelgh called him after being arrested on April 19, 1995 MeVelgh
requested that Goad atternpt to bond Hir out of jail; however, MeVeigh never
rmentipned Roger Moore was going to assist In the release procedure in any way.

Roger Brett Goad, dolng business as Coldrion Candy Bail Bonds, Pawnee, OK, sald he
recaived: only one collect tefephone call from McVelgh on April 20, 1995 .at
approximately 8:30 a.m. Goad told McVelgh to call him back once his bafl was setby
a judge, but McVetgh never called back. Goad never implied anyone else was walting
to bail McVeigh out of jall, McVeigh told him that he had a father as well as friends
who could help i posting bond,

wWhen the outgoing telephone calls from the Noble County Jail were évaluated by
Roland Leads, it was determined four telephone calls were made to Goad Bail Bonds
. at telephone number 405/624-1 111. The telephone record shows two calls were
“made on 4/20/95 at 6:37 p.it, and two calls were made on AF21/95 at 11315 am

s‘The tollowing documents were used as resources in these repotts ——2
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£B) 302 numbers: 14855, 14854, 14853, 14841, 12633, 12657, 12656, 12689,
12250, 12011, 11941, 11363, 11833, 9256, 5555, 5206, 4504, 1719, 1533,
1524, 811, 810, 762, 675 and E-2415, E-5654, E-6954 E-6955, E-7052, 181682,
1A20, 1A5339
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